
Protokół nr 28/09 z posiedzenia Komisji Oświaty i Kultury Rady Miejskiej 
w Kowarach

odbytego w dniu 16.04.2009 r.
Porządek posiedzenia: 
1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie obniżenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dla dyrektorów przedszkoli 
publicznych w Kowarach.

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji z budżetu 
Miasta Kowary dla szkół niepublicznych z uprawnieniami szkoły publicznej i

      niepublicznych przedszkoli.
3.  Sprawy różne.

Ad 1. Na podstawie obowiązujących przepisów prawa oświatowego Rada Miejska uchwałą 
NR XXVI/130/08 z dnia 23 czerwca 2008r. zwolniła dyrektorów szkół podstawowych z obowiązku 
realizacji zajęć dydaktycznych i wychowawczych. Obniżyła i ustaliła wymiar tych zajęć dla 
wicedyrektorów szkół podstawowych w Kowarach. Wspomniana uchwała nie uwzględnia zasad 
udzielania zniżek dyrektorowi przedszkola.
Pan  Sekretarz Czesław Milicki, omawiając przedłożony Komisji do zaopiniowania projekt uchwały 
w  sprawie  obniżenia  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  dydaktycznych, 
wychowawczych i opiekuńczych dla dyrektorów przedszkoli publicznych w Kowarach , powołał 
się na art. 42 ust. 6  ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. – Karta Nauczyciela , z którego wynika, że do 
obowiązków  organu  prowadzącego  należy  obniżenie  tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru 
godzin zajęć lub zwolnienie  od obowiązku realizacji  zajęć dyrektorów i  wicedyrektorów szkół, 
przedszkoli i innych placówek wychowawczych. W związku z tym z inicjatywy Burmistrza Miasta 
został przygotowany projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie obniżenia tygodniowego 
obowiązkowego wymiaru godzin dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dla 
dyrektorów przedszkoli publicznych w Kowarach.

Ad 2. Na posiedzeniu w dniu, 16. 04. 2009r. przedstawiciele urzędu przedłożyli Komisji do  
zaopiniowania zmieniony projekt uchwały. Pani Wiesława Kuchjda wyjaśniła, że zmiana polega na 
wykreśleniu z projektu uchwały przesłanego Radnym w dokumentach na sesję zapisów dotyczących  
dotowania  z  budżetu  miasta  innych  niepublicznych  placówek  oświatowych  w  tym  schronisk 
młodzieżowych.

Projekt uchwały w sprawie trybu udzielania  i  rozliczania dotacji  z budżetu Miasta Kowary dla 
szkół niepublicznych z uprawnieniami szkoły publicznej i niepublicznych przedszkoli omówił Pan 
Sekretarz Czesław Milicki.
Podkreślił, że zgodnie z przytoczonymi na wstępie uchwały przepisami prawa, organ stanowiący 
jednostki samorządu terytorialnego zobowiązany jest ustalić tryb udzielania i rozliczania dotacji z 
budżetu  miasta  dla  szkół  i  przedszkoli  niepublicznych.  Dotacje  dla  niepublicznego przedszkola 
przysługują na każde dziecko w wysokości 75% ustalonych w budżecie gminy wydatków bieżących 
ponoszonych w przedszkolach publicznych przeliczeniu na jednego ucznia.
Z uwagi na powstające na terenie naszego miasta przedszkole niepubliczne Komisja uznała 
podjecie uchwały za uzasadnione i przedstawiony projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.

Ad  3.  W  sprawach  różnych  poruszono  temat  arkusza  organizacyjnego  Przedszkola 
Publicznego nr 1 w Kowarach na rok 2009/2010. 
Obecna na posiedzeniu Pani Dyrektor PP nr 1 w Kowarach - Mariola Tatowicz, oznajmiła, iż od 
nowego roku szkolnego planuje  zmniejszenie liczby oddziałów przedszkolnych. Stwierdziła, że 



z uwagi na wysokie koszty utrzymania placówki prawdopodobnie nie utworzy oddziału dzieci 
trzyletnich. Dodała, że ostateczna decyzja w tej sprawie zostanie podjęta na posiedzeniu Komisji 
Kwalifikacyjnej w dniu 24.04.2009r. 
Pani  Dyrektor  przewiduje  natomiast  utworzenie  2  oddziałów  czterolatków,  2  oddziałów 
pięciolatków i 2 oddziałów sześciolatków. 

Zdaniem  członków  Komisji  Oświaty  należy  utrzymać  w  przedszkolu  grupę  dzieci 
trzyletnich. Dzieci w wieku 6 lat zgodnie z art.14 ust. 3 ustawy o systemie oświaty mogą realizować 
roczne  przygotowanie  przedszkolne  w  oddziałach  zerowych  zorganizowanych  w  szkołach 
podstawowych w Kowarach. 

Komisja  wnioskuje  o  utrzymanie  w  projekcie  organizacyjnym  Przedszkola 
Publicznego nr 1 w Kowarach  7 oddziałów. (Liczba miejsc w przedszkolu -160 ).

Komisja nie wyraża zgody na likwidację grupy trzylatków. 
Komisja  wnioskuje  o  powołanie  w  skład  Komisji  Kwalifikacyjnej  członka  Komisji 

Oświaty i Kultury Rady Miejskiej w Kowarach, radnej Genowefy Pohoskiej.

 Protokół sporządziła: 
 Anna Klepacz
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